

PENYELIDIKAN seputuhnya membantu masyarakat memulakan usaha itu dan meningkatkan kualiti hidup masyarakat. - Gambar hiasan



FAHAMI fungsi PENYELIDIKAN



MELALUI penyelidikan, pakar atau penyelidik baru dapat dihasilkan. - Gambar hiasan

Masyarakat perlu dapat manfaat hasil penyelidikan di universiti

FOKUS
Oleh Nur Hanisah Kamaruzaman
nurhanisah@berita.com.my

Penyelidikan bukan sahaja mampu meningkatkan mutu sistem pendidikan sebuah universiti, malah turut menjadi satu penting kepada negara.

Malaysia antara negara yang giat melahirkan ahli akademik dan penyelidik dengan kewilafahan universiti awam IAIN khusus bertaraf penyelidikan seperti Universiti Malaya, Universiti Sains Malaysia, Universiti Kebangsaan Malaysia, Universiti Putra Malaysia dan Universiti Teknologi Malaysia.

Namun adakah fungsi penyelidikan di universiti hanya berminat untuk akademik semata-mata, bukannya kepada masyarakat seperti yang kita saksikan.

Pengarah Penyelidikan juga ber-



Dr. Sapora

tuban menghasilkan produk berkualiti yang dapat meningkatkan taraf kehidupan masyarakat," katanya.

Dr. Sapora berkata, jika masalah banjir dan polutur dikurangkan atau ditapis, secara tidak langsung kualiti hidup penduduk di kawasan berkenaan itu akan bertambah baik manakala penghasilan produk bermutu dapat membantu masyarakat memperoleh barangan lebih berkualiti.

Sehubungan itu, katanya, penyelidikan yang dilakukan universiti perlu berpandukan kepada Pelan Strategik Pengajaran Tinggi Negara yang antara lain bertujuan memperkayakan penyelidikan dan inovasi.

"Komunitarian Pendidikan Tinggi memberi perhatian serius terhadap penyelidikan dan inovasi perlu bersejajar dengan menghasilkan penyelidikan yang bermanfaat dan berkualiti untuk negara," katanya.

"Dengan kata lain, penyelidikan, bertargetan

giawah mentalkan penyelidikan yang seiring dengan inovasi" katanya.

Katanya, tahun teras utama dalam Pelan Strategik USM 2016-2025 turut menekankan kepentingan penyelidikan dan inovasi.

Antaranya, menghasilkan pengiraan daripada hasil penyelidikan yang relevan kepada industri dan kesediaan ummah dengan sasaran 60 peratus penyarah menial penyelidik utama.

Penyelidikan itu juga berfungsi melahirkan bakat penyelidik membekalkan siswa peringkat ijazah sarjana, doktor falsafah (PhD) dan Global Research Alliance (GRA) untuk terus menghasilkan



BARANGAN yang berkualiti dapat dihasilkan melalui penyelidikan. - Gambar hiasan



UNIVERSITI berprestasi melahirkan ahli akademik dan penyelidik berkualiti dan berprestasi bersejajar. - Gambar hiasan



PENYELIDIKAN yang baik mampu meningkatkan taraf hidup manusia. - Gambar hiasan

memberi manfaat kepada penyediaan, malah dapat menaikkan taraf atau kualiti penyelidikan negara," katanya.

Katanya, penghasilan penyelidikan yang berkualiti dan memberi manfaat kepada masyarakat dapat membantu mempromosikan Malaysia di mata dunia.

"Selain mengukuhkan nama negara jika penyelidikan itu membantu syarikat dalam penghasilan produk seperti perubatan, kita turut menjadi rujukan sebagai pengeluar dan pembekal



PENYELIDIKAN berkualiti dan berprestasi mampu memperkayakan negara. - Gambar hiasan

"Sebagai contoh perlawar atau vaksin virus Zika kerana ia melanda banyak negara, jika Malaysia dapat hasilkannya, kita menjadi rujukan negara luar untuk mendapatkan sumber itu," katanya.

Dr. Sapora berkata, usaha itu dapat melahirkan arifin ramai penyelidik baharu kerana ia mendorong lebih ramai menghasilkan penyelidikan berkualiti.

"Pada pendapat saya, inilah penyelidikan 'syok sendiri' tidak sekiranya wujud kerana sebagai penyelidik, mereka bertanggungjawab dan memikul amanah untuk menghasilkan sesuatu yang bermanfaat bukan sahaja kepada penyediaan, malah masyarakat.

"Sebagai ini tiada yang tidak bertadab karena di USM sendiri kita akan buca dengan ilmu ini kerana cegahan yang dikemukakan sebelum melahirkan sesuatu penyelidikan," katanya.

Berlalu tidak memihak wujud penyelidikan syok sendiri, namun jumlah